
Poročilo o delu predstavnic ZDUS v Svetu Zavoda za pokojninsko in invalidsko 

zavarovanje za leto 2021 

 

V poročilu bom na kratko omenila samo bistvene teme, s katerimi smo se 

soočali v preteklem letu, za katere smo upokojenci še posebej zainteresirani. 

 

Letno poročilo o poslovanju ZPIZ 

Vsako leto Svet ZPIZ razpravlja o letnem poročilu, ki na eni strani prikazuje 

dejavnost vseh področji (reševanje zahtevkov, matična evidenca, nakazovanje 

pokojnin, delo pravosodnih organov v zvezi z delom ZPIZ in IKT ter kadrovsko 

problematiko). 

Kar zadeva poslovanje zavoda lahko ocenjujemo, da je kljub epidemičnim 

razmeram leto potekalo zadovoljivo, saj je ZPIZ že v letu 2020 vložil ogromne 

napore, da je večina delavcev delo lahko že opravljala od doma. Ključni 

problem na katerega smo opozorili pa je to, da si tudi Svet zavoda že dlje časa 

prizadeva za kadrovsko okrepitev zavoda. Žal pa nam to v celotni ne uspeva in 

zato se bodo naši napori nadaljevali tudi v prihodnje. Prav zaradi težje 

kadrovske situacije se tudi roki, ki smo si jih zastavili za reševanje zahtevkov, ne 

uresničujejo v zastavljenih ciljih. 

 

Gmotni položaj upokojencev 

Pri obravnavi letnega poročila dajemo predstavniki upokojencev še posebno 

pozornost tistemu delu, ki zadeva gmotni položaj upokojencev. Tako stalno 

opozarjamo, da se ta prepočasi izboljšuje, kljub temu, da smo uspeli z nekaj 

izrednimi uskladitvami. Prav zato smo ob obravnavi predloga zakona, po 

katerem naj bi se pokojnine izredno uskladile 3,5 %, v Svetu ZPIZ sprejeli 

stališče, da se to izvede z januarjem 2022, vendar ne vsem upokojencem, 

temveč tistim, ki so bili s preteklimi ukrepi prizadeti. To pomeni diferencirano. 

Kot vam je znano, je bil takšen predlog zakona pred kratim tudi sprejet v 

Državnem zboru. 

Obravnavali smo tudi predlog sindikalnih predstavnikov, da redna uskladitev za 

leto 2021 ni bila izvedena skladno s sistemskim zakonom, saj naj bi bil porast 

povprečnih plač v letu 2020 višji, kot je bil upoštevan. Ta porast, kot je znano, je 

bila deloma posledica izplačila številnih dodatkov, še zlasti zdravstvenim 

delavcem in nekaterim drugih kategorijam v zvezi s pandemijo. O tem 

vprašanju seveda stališča predstavnikov različnih skupin v Svetu ZPIZ niso bila 

poenotena.  

 



Poročilo FURS o vplačevanju prispevkov za ZPIZ 

Naša ocena je bila pozitivna, saj je bilo iz gradiva razvidno, da je bil največji 

izplen pri vplačevanju prispevkov dosežen prav za področje pokojninske 

blagajne, tudi sicer je bila ocena, da si FURS zelo prizadeva s ukrepi, da bi 

zavezanci prispevkov svoje obveznosti pravočasno in pošteno izpolnjevali. Res 

pa je, da še vedno nismo povsem zadovoljni z veljavno zakonodajo, zlasti s tisto, 

ki zadeva stečaje in prisilno poravnano, kjer je izkupiček za javno-finančne 

blagajne v najmanjši meri dosežen. 

Kapitalski sklad 

Kot vsako leto smo obravnavali tudi kapitalski sklad in njegovo poslovanje. Iz 

poročila je razvidno, da je bilo v primerjavi z drugimi javnimi finančnimi skladi 

njegovo poslovanje kar zadovoljivo. Posebej pa je bilo opozorjeno na tisti del 

njegovega poslovanja, ki zadeva t.i. beneficirani delovni staž, kjer je na podlagi 

številnih zakonskih sprememb vendar dosežen določen premik v smeri 

učinkovitejšega poslovanja. 

Spremembe ZPIZ-2 

Na posameznih obravnavah smo kritično ocenili dejstvo, da se v letu 2021 vlaga 

toliko zakonskih predlogov za spremembe in dopolnitve ZPIZ-2. Menili smo, da 

tak pristop ni sprejemljiv in primeren in da ruši temelje sistema. Zato smo 

večkrat opozorili, da se moramo lotiti reforme sistema na temelju t.i. Bele 

knjige, ki je bila sprejeta pred leti. Bolj ko bomo odlašali z reformo, slabši bodo 

rezultati, še zlasti pa ne bo možno sprejeti zadovoljivega prehodnega obdobja 

in s tem preprečiti ponovni pritisk na zgodnjo upokojitev. 

Predstavniki upokojencev nenehno opozarjamo, da je treba končno urediti 

vprašanje seznama telesnih okvar in usklajevanja invalidnin za telesno okvaro. 

Prav tako smo opozorili na nujnost sprejetja pravne podlage, da bo ZPIZ tudi v 

prihodnje lahko sofinancirala rekreativno-športno in kulturno dejavnost 

upokojencev. 

Investicije v poslovne prostore in IKT 

Lahko ugotovimo, da smo v preteklem letu dosegli velik uspeh na področju 

zastavljene politike investicij, saj je zavodu uspelo pridobiti prepotrebne nove 

poslovne prostore za OE Murska Sobota, ki bo v novih prostorih zaživele že s 

pričetkom leta 2022. Večji del investicij pa je namenjen tudi IKT, ki odigrava 

pomembno vlogo pri učinkovitosti celotnega poslovanja zavoda. 

Pripravili: Anka Tominšek in Silva Koželj.                                 Ljubljana, 27. 1. 2022 


